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Hanga (BVB): Pentru mine focusul este dezvoltarea pietei, simplificarea accesului

companiilor locale la capital

Focusul este dezvoltarea pietei, simplificarea accesului companiilor locale la capital, sprijinirea cresterii

companiilor locale pentru ca aceasta va genera crestere, iar impactul la nivel bugetar va fi cu siguranta unul

pozitiv, a declarat, marti, presedintele Bursei de Valori Bucuresti (BVB), Radu Hanga.

 

"Piata de capital este un mecanism care ajuta capitalul sa ajunga în companiile locale. Practic, piata este o

platforma care ajuta companiile locale sa creasca, sa se dezvolte, iar sursa cea mai importanta de taxe pentru statul

român sunt companiile locale care realizeaza profituri, platesc TVA, platesc impozite, platesc salarii si taxe

aferente salariilor. Daca ne uitam la companiile care s-au dezvoltat prin intermediul Bursei o sa vedem ca taxele cu

care aceste companii contribuie la bugetul de stat sunt mult mai importante decât taxele pe care piata de capital în

sine le genereaza. În momentul acesta pentru mine focusul este dezvoltarea pietei, simplificarea accesului

companiilor locale la capital, sprijinirea cresterii companiilor locale pentru ca aceasta va genera crestere si, daca o

sa vedem aceasta crestere si sunt convins ca o s-o vedem - impactul la nivel bugetar va fi cu siguranta unul pozitiv

si din perspectiva companiilor, dar în ultima instanta si din prisma pietei pentru ca investitori mai multi, înseamna

volume mai mari, înseamna bani mai multi care se vor învârti aici si taxe mai mari pentru stat", a mentionat Radu

Hanga, la Summitul Administratorilor de Fonduri din România.

 

Acesta a mai spus ca "acum ne adaptam la o lume a dobânzilor scazute", iar "aceasta adaptare se va traduce si în

asteptari mai reduse legat de dividende, lucru pe care le vedem deja".

 

"Dobânda de interventie a bancii centrale era acum zece ani 8%. De la 8% a scazut la 1,25%. Noi, ca si mediu, ca

si ecosistem, acum ne adaptam la o lume a dobânzilor scazute, iar cred ca aceasta adaptare se va traduce si în

asteptari mai reduse legat de dividende, lucru pe care le vedem deja. Daca ne uitam la performanta indicilor Bursei

de Valori Bucuresti o sa vedem ca este de departe mult mai semnificativa decât a altor piete din regiune sau din

Europa de Est, ceea ce înseamna ca preturile cresc si încet-încet si rata dividendului scade si în piata româneasca,

adica rata dividendului pe termen lung va fi corelata cu nivelul dobânzilor. (...) Este un mecanism de convergenta

într-un final, în care am intrat si noi, în lumea aceasta a ecosistemelor cu dobânzi scazute si devenim mult mai

putin pretentiosi când ne uitam la randamentul plasamentelor alternative. Atunci când dobânda era 8% asteptai

dividende de 10-12%. Acum când dobânda este 1% va dura un timp pâna ne vom acomoda cu mediul acesta.

Acesta este un proces pe care îl traim, un proces de maturizare a pietei locale", a mai spus Radu Hanga.

 

Asociatia Administratorilor de Fonduri a organizat a III-a editie a Summitului Administratorilor de Fonduri din

România, care se va desfasura online în zilele de 28 si 29 septembrie 2021.
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